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Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 21.11.2018 

Číslo: 03614/2018/ORRUPZP/38647 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 21.11.2018 

 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 - 2021 

3. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

5. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2019 

6. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019 

7. Informácia o Strategickom parku Haniska 

8. Informácia o činnosti Východoslovenskej investičnej agentúry 

9. Informácia o lokalite UNESCO Karpatské bukové pralesy (Vihorlat) 

10. Informácia o činnosti referátu ÚP a ŢP v oblasti územného plánovania 

11. Rôzne 

12. Záver  

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie po privítaní členov komisie a pozvaných hostí konštatoval, ţe na rokovaní 

bolo prítomných 16 z 25 členov komisie - komisia bola uznášaniaschopná.  

Uznesenie č. 27/2018: 

Komisia schválila upravený program rokovania.  

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 
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K bodu č. 2  

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 - 2021 

Vyjadrenie:  

Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu, informovala o Návrhu rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021. 

Diskusia: 

K téme diskutovali: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Ľubomír Hudák, Ing. Michal 

Kravčík, CSc.,  

Predmetom diskusie boli:  

poskytované finančné prostriedky v oblasti školstva (v porovnaní s Prešovským 

samosprávnym krajom) a vysvetlenie originálnych a prenesených kompetencií, kapitálové 

príjmy v oblasti dopravy v súvislosti s eurofondmi, plánované financovanie Programu obnovy 

krajiny v rámci podporných činností programov KSK, finančné prostriedky na vzdelávanie 

poslancov a zamestnancov Úradu KSK, financovanie prímestskej dopravy pre dopravcov 

Arriva a Eurobus Michalovce, problém zabezpečenia obsluţnosti celého územia kraja 

a efektívne hospodárenie aj v súvislosti s osobnou dopravou po ţeleznici, finančné 

zabezpečenie prípadných zmien a doplnkov ÚPN VÚC Košického kraja.   

Na všetky otázky odpovedali Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo a Ing. Kvetoslava Lipovská. 

Uznesenie č. 28/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

Vyjadrenie:  

Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo, poverený riadením odboru financií, informoval  

o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja v zmysle VZN 

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov.   

Diskusia:  

K téme diskutovali: 

Ing. František Petro, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Michal Kravčík, CSc., JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský a Ing. Štefan Staško.  

Predmetom diskusie boli zamietnuté ţiadosti a odporúčanie niektorých členov komisie  

uvádzať v tabuľke presné zdôvodnenie zamietnutia ţiadosti zo strany príslušných odborov, 

resp. vypustiť neúplné zdôvodnenie. 

Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo vysvetlil VZN a odporúčací charakter príslušných odborov. 

Predseda komisie upozornil na chybu v názve „Memoriál Jána Kompša“ na str. 7, bod. č. 25 

(presné meno je Kompuš).  
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Uznesenie č. 29/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 

o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým 

školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

Vyjadrenie: 

Mgr. Jana Jarušinská, referentka odboru školstva, vysvetlila predkladané VZN KSK.   

Diskusia: 

K návrhu VZN KSK neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

Uznesenie č. 30/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2019 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu ÚPaŢP, informoval o Rámcovej obsahovej náplni 

zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja v I. polroku 2019. Zameral sa na 

materiály z oblasti  regionálneho rozvoja, územného plánovania a ţivotného prostredia.  

Diskusia: 

Predseda komisie odporučil, aby do programu Zastupiteľstva KSK bola v prípade potreby 

doplnená informácia o Strategickom parku Haniska. 

Uznesenie č. 31/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:   15 

Za:   15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 
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K bodu č. 6   

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019 

Vyjadrenie: 

Vedúci referátu ÚPaŢP oboznámil poslancov komisie s návrhom plánu úloh Komisie ÚPaŢP 

a predseda komisie ho predloţil v zmysle § 1 ods. 7 Rokovacieho poriadku komisií 

Zastupiteľstva KSK na schválenie.  

Diskusia: 

Členovia komisie sa dohodli, ţe do plánu úloh v 1. polroku 2019 bude opätovne zaradený 

materiál Informácia o lokalite UNESCO – Karpatské bukové pralesy.   

Uznesenie č. 32/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál Plán úloh Komisie ÚPaŢP 

Zastupiteľstva KSK prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:   15 

Za:   15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Informácia o Strategickom parku Haniska 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie informoval o pracovnom rokovaní, ktoré sa uskutočnilo v deň rokovania 

komisie – 21.11.2018 dopoludnia v Úrade Košického samosprávneho kraja. Rokovania 

o aktuálnych informáciách týkajúcich sa Strategického parku Haniska sa zúčastnili okrem 

vedúcich referátov a pracovníkov ORRÚPaŢP a niektorých členov komisie UPaŢP aj 

zástupcovia Magistrátu mesta Košice (ÚHA) a starostovia dotknutých obcí Haniska, Čaňa 

a Valaliky. Zástupcovia SARIO, MŢP SR a InvEast SK, s.r.o. sa rokovania nezúčastnili. 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský informoval o záveroch rokovania. 

Odporúčania predsedovi KSK: 

1. poţiadať MH SR, SARIO a InvEast SK o poskytnutie všetkých relevantných podkladov 

a informácií, vrátane dopravných prieskumov a sociálno-ekonomických analýz, 

2. poţiadať MH SR, SARIO a InvEast SK, aby zváţili vyuţitie existujúcich a plánovaných 

priemyselných parkov v kraji, vrátane ich plánovaného rozšírenia, ktoré sú 

zdokumentované v schválenom Územnom pláne VÚC Košického kraja, namiesto záberu 

najkvalitnejšej poľnohospodárskej pôdy,   

3. zabezpečiť z úrovne KSK vypracovanie analýzy moţných vplyvov umiestnenia 

Strategického parku Haniska na určenom území (v spolupráci KSK s mestom Košice 

a dotknutými obcami).       

Diskusia: 

K téme diskutovali:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a RNDr. Martin Smrčo.  

Predmetom diskusie bola zverejnená informácia pre verejnosť – oznámenie o predloţení 

zámeru podľa zákona o posudzovaní vplyvov na ţivotné prostredie. Ministerstvo ŢP SR 

oznámilo na www.enviroportal.sk od 15.11.2018 verejnosti, ţe navrhovaná činnosť 

„Strategický park Haniska“ podlieha povinnému hodnoteniu. „Predmetom činnosti je 

vybudovanie priemyselného parku vrátane závodu na výrobu automobilov“ a navrhovateľom 

je InvEast SK, s.r.o. Bratislava. Košickému samosprávnemu kraju nebol zatiaľ doručený 

zámer. Po jeho doručení spracuje KSK (ref. ÚPaŢP) stanovisko a v zmysle predmetného 

zákona ho do 21 dní od doručenia odošle. 

http://www.enviroportal.sk/
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Uznesenie č. 33/2018: 

Komisia informáciu o Strategickom parku Haniska zobrala na vedomie  

a súhlasí s odporúčaniami predsedovi KSK.  

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Informácia o činnosti Východoslovenskej investičnej agentúry 

Vyjadrenie: 

MVDr. Peter Cacara, predseda predstavenstva Východoslovenskej investičnej agentúry – VIA 

sa dňa 12. novembra mailom ospravedlnil a oznámil, ţe dňa 21. novembra 2018 bude 

sluţobne v zahraničí. Predseda komisie informoval o agentúre z dostupných internetových 

zdrojov (sídlo agentúry, jej cieľ podporovať investície na Východnom Slovensku, 

poskytovaná finančná podpora a členské príspevky) a pripomenul, ţe je dôleţité vedieť, ako 

boli finančné prostriedky vyuţité.       

Diskusia: 

K téme diskutovali:  

Ing. Michal Kravčík, CSc., Ing. Ľubomír Hudák a PhDr. Peter Derevjaník, PhD. 

Predmetom diskusie bol spôsob preverenia činnosti a hospodárenia agentúry.   

Na záver diskusie členovia komisie poprosili hlavného kontrolóra, aby zistil bliţšie 

informácie o činnosti a hospodárení Východoslovenskej investičnej agentúry.  

 

K bodu č. 9 

Informácia o lokalite UNESCO Karpatské bukové pralesy  

Ing. Ladislav Rovňák, riaditeľ Správy Chránenej krajinnej oblasti Vihorlat, sa rokovania 

komisie sa nezúčastnil. Telefonicky sa ospravedlnil a navrhol, ţe po získaní aktuálnych  

informácií zo záverov rokovaní príslušných ministerstiev, ktoré sa budú týkať ďalšieho 

vývoja a starostlivosti o lokalitu UNESCO, môţe komisiu informovať v novom roku.    

Diskusia: 

K téme diskutovali: Ing. Michal Kravčík, CSc., Ing. Štefan Staško, JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský, Ing. Tomáš Draţil, PhD. a Ing. Oliver Kovács. 

Predmetom diskusie bol spôsob zabezpečenia relevantných informácií o lokalite UNESCO, 

ktorá presahuje územie KSK a týka sa aj Prešovského samosprávneho kraja, pričom 

diskutujúci odporúčali pozvať na pracovné stretnutie okrem ochranárov aj zástupcov štátnych 

lesov, MŢP SR, vojenských lesov, urbariátov a zváţiť moţnosť zvolať stretnutie na Svetový 

deň vody (22.3.2019).    

Na záver diskusie členovia komisie poverili predsedu komisie rokovať s predsedom Komisie 

územného plánovania, obnovy a ochrany ţivotného prostredia Zastupiteľstva Prešovského 

samosprávneho kraja (PSK) o problematike lokality UNESCO – Karpatské bukové pralesy, 

vzhľadom na to, ţe pralesy zasahujú do obidvoch krajov, pričom väčšia časť je v území PSK.      
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K bodu č. 10 

Informácia o činnosti referátu ÚP a ŽP v oblasti územného plánovania 

Vyjadrenie: 

Referentka územného plánovania Ing. arch. Anna Soročinová v úvode vysvetlila kompetencie 

samosprávneho kraja ako orgánu územného plánovania. Následne prezentovala súhrnný 

prehľad činnosti referátu ÚP a ŢP v oblasti územného plánovania od začiatku roka do termínu 

rokovania komisie. Informovala o stanoviskách k územným plánom a ich zmenám 

a doplnkom v rámci miest a obcí KSK, aj o stanovisku k ÚPN Prešovského samosprávneho 

kraja, k urbanistickým štúdiám a územným plánom zón v rámci mestských častí Košíc, 

informovala tieţ o interných listoch, korešpondencii, spracovaných podkladoch a mapách pre 

potreby KSK, aj o medzinárodnom stretnutí, konferenciách a seminároch počas roka, na 

ktorých sa pracovníci referátu zúčastnili. Na záver informovala o moţnosti získať dotácie na 

spracovanie územnoplánovacej dokumentácie miest a obcí kraja z Ministerstva dopravy 

a výstavby SR a o zozname obcí, ktorým boli poskytnuté dotácie v roku 2018.  

Diskusia: 

Otázka Ing. Michala Kravčíka, CSc., či sa v rámci referátu pripravujú všeobecne záväzné 

nariadenia, bola zodpovedaná. V zmysle stavebného zákona sa v rámci procesu schvaľovania 

územnoplánovacej dokumentácie záväzná časť vyhlasuje všeobecne záväzným nariadením.   

Členovia komisie zobrali informáciu o činnosti referátu ÚP a ŢP v oblasti ÚP na vedomie.  

 

K bodu č. 11 

Rôzne 

Kontrola plnenia uznesení 

Komisiou prijaté uznesenia z predchádzajúceho rokovania boli splnené nasledovne: 

č. uzn. 25/2018 – pracovné rokovanie o Strategickom parku Haniska sa uskutočnilo 

v Košiciach dňa 21.11.2018 dopoludnia, 

č. uzn. 26/2018 – stanovisko Úradu KSK ku Konceptu územného plánu mesta Košice bolo 

zaslané dňa 26.09.2018  (nesúhlas s návrhom zmiešaného územia na pozemkoch SOŠ v Šaci). 

 

Členom komisie bol zároveň predloţený kompletný prehľad poţiadaviek z rokovaní komisie 

ÚPaŢP v tomto roku a ich riešenie.  

 

K bodu č. 12 

Záver 

Presný termín rokovania komisie v novom roku bude členom komisie včas oznámený. 

Členovia komisie odporučili ako najvhodnejší deň na rokovanie komisie v roku 2019 stredu.      

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
 

 

         

 


